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فرمانده ارتش:
نواقص و مشکلات زیرساخت های 
اربعین در ایلام کاهش یافته است

سپهرغرب، گروه استان ها: فرمانده ارتش جمهوری 
اسلامی ایران گفت: تمام تمهیدات لازم برای کاهش 
یا رفع مشکلات، موانع و نواقص زیرساخت های حوزه 
اربعین استان ایلام از سال گذشــته در دستور کار 
مناسبی  پیشرفت های  و  قرارگرفته  کشور  مسؤولان 

نیز صورت گرفته است.
امیر سرلشــگر ســید عبدالرحیم موســوی روز گذشته 
در بازدیــد از وضعیت مــرز مهران، اظهار کرد: امســال با 
اتخــاذ تدابیر و تمهیدات لازم و بــا همکاری همه عوامل و 
دســتگاه ها، بخش عمده ای از مشــکلات و نواقص اربعین 

مرتفع شده است.
وی افزود: امســال با مدیریت آئین های اربعین و افزایش 
زیرساخت های لازم، راهپیمایی بزرگ زائران باشکوه، نظم و 

امنیت خاصی در مرز مهران در حال برگزاری است.
موسوی یادآور شــد: همه عوامل و دستگاه های مرتبط 
بــا حوزه اربعین با محوریت نیروی انتظامی پای کار بودند تا 
این حماســه بزرگ رخ دهد و تلاش و پیگیری و حساسیت 
مســؤولان اســتان ایلام برای برگــزاری مطلــوب اربعین 

قابل تقدیر است.
وی تأکید کــرد: همان طور که همه تمهیدات و امکانات 
برای رفت زائران به کشــور عراق در نظر گرفته شــد برای 
بازگشــت آن ها به داخل کشــور نیز همچنــان تدابیر لازم 

اندیشه شده است.
فرمانده ارتش جمهوری اســلامی ایران ادامه داد: اصل 
مأموریت ارتــش و آنچه مدنظر رهبر معظــم انقلاب بوده 
هم افزایی نیروهای مسلح است که امروز با مشاهده آن باعث 
شده نیروهای مسلح اقدامات کشور را روبه جلو پیش ببرند.

وی افزود: بیشــترین اقداماتی که ارتش در دســتور کار 
خود داشت در راستای ارائه خدمات در مرز خسروی بود که 

بنا به دلایلی این مرز بازگشایی نشد.
سرلشکر موســوی تأکید کرد: بااین وجود در مرز مهران 
ارتش با ارائــه خدماتی ازجمله پذیرایی، حمل ونقل و ایجاد 
بیمارســتان صحرایی به بهترین شــکل در حال پذیرایی از 

زائران است.
وی با بیان اینکه اقدامات ارتش در ســال های گذشــته 
ســازمان یافته نبود، گفت: امسال با برنامه ریزی های مناسب 
این اقدامات سازمان یافته و هم افزایی بین نیروهای مسلح در 
تمام حوزه ها در حال افزایش و هدف اصلی در این ایام ایجاد 
فضایی بهتر برای برگــزاری همایش بزرگ بی نظیر تاریخی 

اربعین است.
جانشــین مرزبانــی ناجا نیــز گفت: از دو روز گذشــته 
موج بازگشت زائران به کشــور آغازشده و هرلحظه به موج 
بازگشــت زائران از کشور عراق به داخل ایران از مرز مهران 

افزوده می شود.
ســردار محمدقاســم تقوی با بیان اینکه تعامل خوبی با 
دولت عراق در زمینه تردد زائران انجام شــده، یادآور شــد: 
تــردد زائران در مــرز بدون کوچک ترین مشــکلی و بانظم 

خاصی در حال انجام است.
وی اظهــار کرد: تاکنــون 2 میلیون تــردد از مرزهای 
ســه گانه انجام شــده که نزدیک به یک میلیون از این زائران 

از مرز مهران تردد کرده اند.
به گفته تقوی هماهنگی خوبی بین نیروهای مسلح برای 
ســهولت در تردد زائران و ایجاد نظم و امنیت آن ها در مرز 

وجود دارد.
وی تأکید کرد: با انســجام و اتخاذ تمهیــدات و تدابیر 
صــورت گرفته، عبور و مــرور زائران بــدون روادید از مرز 
امکان پذیــر نیســت و این موضوع باعث حیــرت و رضایت 

مسؤولان دولت عراق شده است.
وی حضور و پیگیری و تلاش مداوم مســؤولان ارشــد 
اســتانی، انتظامی و نظامــی ایلام در مرز مهــران را برای 

رسیدگی به امور تردد زائران ستودنی و قابل تقدیر دانست.
از ابتــدای ماه صفر تاکنون بیــش از یک میلیون و 123 
هزار و 342 نفر از طریق مرز بین المللی مهران برای شرکت 
در آیین های اربعین حسینی تردد داشته اند که از این تعداد 
914 هزار و 738 نفر از کشــور خارج و 208 هزار 604 نفر 

نیز از این مرز وارد کشور شده اند.

مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان ایلام:
نقاط حادثه خیز جاده های ایلام 

بهسازی شده اند
آمادگی برای موج بازگشت زائران

گــروه  ســپهرغرب، 
مدیــرکل  اســتان ها: 
راهــداری و حمل ونقــل 
جاده ای استان ایلام گفت: 
نقاط حادثه خیز مسیرهای 
بهسازی  استان  مواصلاتی 

شده اند.
گذشته  روز  دلخواه  نوراله 
با بیان اینکه در ستاد اربعین 

کشــور، 30 هزار دســتگاه اتوبوس برای بازگشــت زائران 
پیش بینی شده اســت، اظهــار کرد: از این تعــداد 15 هزار 
دستگاه برای بازگشت زائران از مرز مهران اختصاص یافته تا 
روزانه حدود 3 هزار دستگاه زائران را از مرز مهران به اقصی 

نقاط کشور انتقال دهند.
وی با اشاره به اینکه متوسط افزایش تردد در محورهای 
مواصلاتی اســتان در ایام اربعین امســال نســبت به سال 
گذشــته 32 درصد بوده، افزود: در این ایام، با توجه به عدم 
تکمیل جاده اصلی صالح آباد- مهران، بیشترین افزایش تردد 

در مسیر ملکشاهی- مهران بوده است.
مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای اســتان ایلام به 
اســتقرار 20 اکیپ راهداری در نقاط مختلف اســتان برای 
کمک رســانی در زمان بروز حــوادث احتمالی و آماده باش 
به 14 اکیپ دیگر در مســیرهای مواصلاتی اســتان اشاره 
و خاطرنشــان کــرد: راهدارخانه های اســتان نیز در حال 
آماده باش بوده و در مواقع اضطراری به زوار اربعین اســکان 

داده و از آنان پذیرایی خواهند کرد.
دلخواه رفــع نقاط حادثه خیز در مســیرهای مواصلاتی 
اســتان را از مهم ترین اقدامات این دستگاه اجرایی عنوان و 
تصریح کرد: نقاط حادثه خیز در بسیاری از مسیرها، همچون 
ترشاوه- ملکشاهی رفع شده و یا با استفاده از گارد ریل و یا 

ایجاد خاک ریز و تعریض جاده، ایمن سازی شده اند.
وی در پایان یادآور شد: از رانندگان و زوار می خواهیم که 
در هنگام رانندگی، قوانین را رعایت کرده و به حقوق دیگران 
احترام بگذارند و زمان بازگشت خود را طوری تنظیم نمایند 

که بتوانند به راحتی به شهرهای مقصد بازگردند.

خبــر
جانشین پلیس راهنمایی و رانندگی ناجا:

تهیه طرح ترافیکی بازگشت زوار
محور مهران- ایلام در اوج ترافیک زائران یک طرفه می شود

سپهرغرب، گروه اســتان ها: محور مهران- ایلام 
طی 2 روز یک طرفه می شود.

جانشــین پلیــس راهنمایــی و رانندگی ناجــا از تهیه 
طرح ترافیکی بازگشــت زائران اربعین به کشور خبر داد و 
گفت: در اجرای ایــن طرح، محور مهران- ایلام طی 2 روز 

یک طرفه می شود.
سردار موسی امیری با اشــاره به اینکه هم اکنون شاهد 
بازگشت زائران حسینی هستیم و آماده می شویم تا سازوکار 
بازگشــت را فراهم  کنیم، اظهار کرد: موج بازگشــت زائران 
در یــک بازه زمانی کوتاه انجام می شــود و باید این موج را 

به درستی هدایت کنیم.
وی با بیــان اینکه طــرح ترافیکی بازگشــت زائران را 
نهایی کرده ایــم، تصریح کرد: وضعیت اتوبوس های مرزی و 
برون شهری مشخص اســت و به اندازه کافی ناوگان درنظر 
گرفته شــده تا به محض ورود، زائــران بتوانند اتوبوس های 

خود را پیدا کنند.
جانشــین پلیس راهنمایی و رانندگــی ناجا با تأکید بر 
اینکه لزوماً برای دو روزی که در اوج ترافیک زائران هستیم، 
محور مهران به ایلام را یک طرفه می کنیم و تردد را در جاده 
ملکشاهی برقرار می کنیم، افزود: تنها خواهش جدی ما این 
اســت که با توجه به خســتگی زوار، از عجله و شــتاب در 

رانندگی خودداری شود.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان ایلام:
پتانسیل بالای شهرستان چرداول 

در بخش تولید و اشتغال
شرکت  مدیرعامل  اســتان ها:  گروه  سپهرغرب، 
ایلام گفت: شهرستان  شهرک های صنعتی اســتان 
چرداول پتانســیل بالایی در بخش تولید و اشتغال 

دارد.
به گزارش ســپهرغرب به نقل از روابط عمومی شــرکت 
شــهرک های صنعتی استان ایلام، مرتضی دارایی در جلسه 
اختصاصی با فرماندار شهرســتان چرداول، ضمن اشاره به 
پروژه های شرکت شــهرک های صنعتی استان در راستای 
اقتصاد مقاومتی، بیان کرد: استان ایلام قابلیت های بزرگی 
چون زمین های بکر، منابع غنی آب، خاک، نفت و گاز دارد 
که با حضور ســرمایه گذاران بخش خصوصی می توان گامی 
بزرگ در رونق اقتصادی و رفع مشــکل بیکاری و اشــتغال 

جوانان برداشت.
وی ادامــه داد: با روی کار آمــدن دولت تدبیر و امید و 
ترغیب بخش خصوصی به سرمایه گذاری در استان ها زمینه 

توسعه در مناطق کمتر برخوردار فراهم شده است.
دارایی بیان کرد: 900 شهرک و ناحیه صنعتی در کشور 
وجود دارد که سهم استان ایلام 15 شهرک و ناحیه مصوب 
اســت که تعداد ســه مورد از آن ها در شهرستان چرداول 

قرار دارند.
مدیرعامل شــرکت شــهرک های صنعتی اســتان ایلام 
ضمن بررسی آخرین وضعیت شــهرک ها و نواحی صنعتی 
شهرســتان چرداول، افزود: پتانســیل های موجود و ورود 
سرمایه گذاران خارجی و داخلی، نویدبخش آینده ای روشن 
برای شــکوفایی و رونــق اقتصادی و اشــتغال جوانان این 

شهرستان است.
دارایی افزایش مســاحت و توسعه ناحیه صنعتی شباب، 
بهره بــرداری از ناحیه صنعتی هلیــلان و آماده نمودن این 
ناحیه برای واگذاری، پیشرفت 95 درصدی پروژه برق رسانی 
بــه ناحیه صنعتی شــباب، صــدور ضمانت نامــه صندوق 
ســرمایه گذاری صنایع کوچک در ناحیــه صنعتی هلیلان، 
کمک بلاعوض برای اخــذ گواهی نامه ایزو تعاونی مبتکران 
نوآوری و تشــکیل کنسرســیوم صادراتی برای بازاریابی و 
فروش و صادرات فرش و گلیم استان را از مهم ترین اقدامات 

این شرکت در شهرستان چرداول عنوان کرد.
وی اظهــار کرد: به همت دولت تدبیر و امید فرصت های 
سرمایه گذاری در استان ایلام فراهم شده و این استان روی 

ریل توسعه و شکوفایی قرار گرفته است.

استاندار کردستان:
مرز باشماق ساماندهی می شود

سپهرغرب، گروه استان ها: استاندار کردستان پس 
از شنیدن گلایه های کارگران مرز باشماق، گفت: این 
از مهم ترین پتانسیل های اقتصادی استان است  مرز 

که باید ساماندهی آن به صورت ویژه انجام شود.
بهمن مرادنیا روز گذشته در نخستین سفر استانی خود 
به شهرســتان مریوان و در جریان بازدید از مرز باشماق، در 
بین کارگران مرز، اظهار کرد: ساماندهی مرز باشماق باعث 
رونق توسعه صادرات و واردات می شود بر همین اساس باید 

به این مسئله توجه ویژه شود.
وی ضمن اشــاره به اینکه مرز باشماق دریچه اتصال به 
خارج از کشــور است، عنوان کرد: این مرز ازجمله مرزهای 
مســتعد کشور اســت که می تواند با تمام جهان در ارتباط 

باشد و ماهم باید این ظرفیت را غنیمت بدانیم.
استاندار کردستان، بعد از شنیدن گلایه کارگران مرز به 
آن ها گفت: تمام مشکلات را امروز دیدیم و سعی می کنیم 
تا یک ماه آینده اقدامات خوبی در راســتای ساماندهی مرز 

انجام دهیم تا شما نیز از این مشکلات رهایی پیدا کنید.
گفتنی است در ادامه این ســفر، استاندار کردستان در 
مراسم افتتاح بزرگ ترین پایانه نفتی بخش خصوصی غرب 

کشور و شورای اداری این شهرستان حضور پیدا کرد.

خبــر

استانها
sepehr.ostanha@gmail.com

استاندار ایلام خبر داد:

اتصال ایلام به شبکه راه آهن پس از اربعین
استاندار  سپهرغرب، گروه اســتان ها: 
ایلام گفت: امیدواریم پس از اربعین، روند 
اجرایی اتصال ایلام به شبکه راه آهن آغاز 

شود.
قاسم سلیمانی دشتکی روز گذشته در دیدار 
با فرمانده قرارگاه خاتم الانبیاء )ص(، اظهار کرد: 
ایــن پروژه با توجه به افزایــش روزافزون تردد 
زوار از مسیر اســتان ایلام دارای توجه و صرفه 
اقتصادی اســت ضمن اینکه حرکت در مسیر 
جاده حوادث و مخاطرات خود را به دنبال دارد 
که در صورت اجــرای راه آهن با توجه به ایمن 
بودن، این حوادث کاهش چشــمگیری خواهد 

داشت.
اینکه  بــه  توجــه  بــا  داد:  ادامــه  وی 

مســیر  راه آهــن  خاتم الانبیــاء  قــرارگاه 
اجــرا  را  مــرز خســروی  بــه  کرمانشــاه 
کرده اســت در صورت موافقــت می توانیم 
زمینه مشــارکت به ســمت ایلام را توسط 

آوریم. فراهم  قرارگاه  این 
استاندار ایلام ابراز امیدواری کرد با موافقت 
دولت و تأمین اعتبــار و عقد قرارداد با قرارگاه 
خاتم الانبیــاء پــس از ایام اربعین شــاهد آغاز 

عملیات اجرایی این پروژه باشیم.
ســلیمانی دشــتکی گفت: دولت نیز برای 
پروژه 4 بانده کردن مســیر حمیل به مهران و 
دهلران اعتبار بســیار خوبی اختصاص داده که 
بــا هزینه حدود 80 میلیــارد تومان این پروژه 

سرعت بیشتری خواهد گرفت.

نماینده مردم مریوان و سروآباد در مجلس شورای اسلامی:

وضعیت کنونی زریوار از مشکلات اساسی محیط زیستی در مریوان است
5 تصفیه خانه در دست اجرا و بهره برداری است

نماینده  اســتان ها:  گروه  سپهرغرب، 
و سروآباد در مجلس گفت:  مریوان  مردم 
یکی از مشکلات اساسی محیط زیستی در 
شهرستان مریوان موضوع عدم لایه روبی 

و وضعیت دریاچه زریوار است.
منصور مرادی روز گذشــته در مراسم آغاز 
عملیات اجرایی فــاز دوم تصفیه خانه فاضلاب 
شــهر مریوان که با حضور استاندار کردستان و 
جمعی از مسؤولان استانی انجام گرفت، اظهار 
کرد: تلاش در راســتای انتخاب استاندار بومی 
برای اســتان یکی از رســالت های نمایندگان 
مردم در مجلس بود که با جد از ســوی مجمع 

نمایندگان دنبال و تحقق پیدا کرد.
وی با بیان اینکه عدم توســعه نیروی بومی 
در ســطح ملی از مشــکلات جدی در اســتان 
کردســتان اســت، خاطرنشــان کرد: یکی از 
شاخصه های استاندار موفق، عملکرد در زمینه 
تربیت نیروهای موفق برای گرفتن پســت های 

مدیریتی در سطح کلان و ملی است.

مرادی وجــود نیروی اســتان های مختلف 
در ســطح وزارتخانه ها را بستری برای پیشبرد 
اهداف و دنبال کردن برنامه ها دانست و عنوان 
کرد: متأســفانه نبود نیروی بومی اســتان در 
پست های مهم و یا بدنه کارشناسی وزارتخانه ها 
موجــب شــده نماینــدگان بــرای پیگیــری 
کوچک ترین مسائل استان با محدودیت مواجه 

بوده و شخصاً مراجعه کنند.
وی تصریح کرد: ایجاد ظرفیت و بســترهای 
لازم بــرای تربیت و فرســتادن نیروهای بومی 
کردستان به منظور در دست گرفتن پست های 
مختلف در بدنه وزارتخانه ها باید در اولویت کار 

استاندار جدید و بومی استان قرار گیرد.
نماینده مردم مریوان و ســروآباد در مجلس 
با بیــان اینکه یکی از مشــکلات اساســی در 
شهرســتان مریوان موضوع عــدم لایه روبی و 
وضعیت دریاچه زریوار اســت، گفت: لایه روبی 
ایــن دریاچه به عنــوان یکی از اساســی ترین 
مشکلات در این شهرستان باید در اولویت قرار 

گیرد.
بــه گفته وی، عدم توجه بــه این مهم طی 
ســال های گذشــته موجــب شــده از عمق و 
مســاحت این دریاچه روزبه روز کاســته شود 
که انتظار داریم هرچه زودتر نســبت به تعیین 
تکلیف این سرمایه ملی و ارزشمند اقدام شود.

مرادی خاطرنشان کرد: طی هفته آینده در 
این راســتا جلســه ای با حضور متولیان امر در 
تهران خواهم داشت و به جد این مهم را مطرح 

خواهم کرد.

      با بهره بــرداری از 5 تصفیه خانه 
در دســت احداث، در آینــده ای نزدیک 
شاهد صعود قابل توجه جایگاه تصفیه آب 

خواهیم بود
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب کردستان 
در ادامــه اظهار کرد: بخش آب در کشــور ما و 
چه در عرصه بین الملل از مقولات بســیار مهم 

و استراتژیک است.

محمدحسین محمدی با بیان اینکه رویکرد 
هر جامعه و کشــوری روی مسئله آب می تواند 
زیربنای توســعه و مبنایی برای تعریف سلامت 
مردم آن باشد، افزود: از سوی دیگر آب می تواند 
وسیله ای مخرب در محیط زیست و غیره باشد.

بــه گفته وی یکــی از اقدامات که توســط 
انســان ها انجام شده و ســبقه 100 ساله دارد 
مسئله تصفیه آب و استفاده دوباره از آن است.

محمدی بــا بیــان اینکه در کشــور 100 
تصفیه خانه در حال فعالیت هستند، گفت: 140 
تصفیه خانه نیز در سطح کشور در حال احداث 

است.
وی با اشاره به اینکه 6 تصفیه خانه در استان 
وجود دارد و 60 درصد از آب برداشت شــده در 
استان تصفیه می شود، تصریح  تصفیه خانه های 
کرد: با بهره برداری از 5 تصفیه خانه در دســت 
احداثی که وجود دارد در آینده ای نزدیک شاهد 
صعود قابل توجه جایگاه تصفیه آب در اســتان 

خواهیم بود.

اختصاص 1200 میلیارد تومان اعتبار برای اشتغال زایی در کردستان
مدیرکل  اســتان ها:  گروه  سپهرغرب، 
تعــاون، کار و رفاه اجتماعی کردســتان 
گفت: امســال یک هــزار و 200 میلیارد 
استان  در  اشتغال زایی  برای  اعتبار  تومان 

در نظر گرفته شده است.
احمد رشیدی در چهارمین جلسه کارگروه 
تخصصی اشــتغال اســتان که در سالن دولت 
اســتانداری کردستان برگزار شــد، اظهار کرد: 

کارگروه اشــتغال، مهم تریــن و بااهمیت ترین 
موضوع کشــور و استان اســت و اهمیت آن بر 

کسی پوشیده نیست.
وی بــا بیــان اینکــه طــی ســال های 
گذشــته در این حــوزه محدودیت اعتباری 
و بودجــه ای داشــتیم، افزود: امســال یک 
هــزار و 200 میلیــارد تومــان اعتبار برای 
اشــتغال زایی در استان کردســتان در نظر 

شده است. گرفته 
مدیــرکل تعــاون، کار و رفــاه اجتماعــی 
کردستان با اشــاره به بیکاری جوانان، تصریح 
کرد: نرخ بیکاری اســتان کردستان 13.7 دهم 
درصد اعلام شده که این آمار بیشتر از میانگین 

کشوری  است.
رشــیدی با اشاره به ســهم 26.6 درصدی 
اشــتغال در حــوزه کشــاورزی، عنــوان کرد: 

جمعیــت فعال در اســتان کردســتان حدود 
یک میلیون و 300 هزار نفر است که 474 هزار 

نفر از آن ها شاغل هستند.
وی با اشــاره بــه تدوین برنامــه جامع 
8 دهم  اشــتغال افــزود: امســال کاهــش 
درصــدی نرخ بیــکاری را شــاهد بودیم و 
ایجاد 970 هزار فرصت شــغلی در کشــور 

شده است. برنامه ریزی 

معاون سیاسی، امنیتی استاندار ایلام:

احداث خط ریلی در مهران از اولویت های دولت است
ســپهرغرب، گروه اســتان ها: معاون 
سیاسی، امنیتی استاندار ایلام گفت: هدف 
از مسیر  راه آهن  احداث خط  اصلی دولت 

اسلام آباد به شهرستان مهران است.
حســین کلانتری روز گذشــته در دیدار با 
معاون عملیات نیروهای مســلح کشور در مرز 
مهران، اظهار کرد: شهرســتان مهران با توجه 
به اینکه نزدیک تریــن دروازه مرزی به عتبات 
عالیات است لذا در طول سال شاهد تردد جمع 

زیادی از زائران است.
وی افزود: برای تسریع در حمل ونقل زائران 
از نقاط مختلف کشور به مهران و برعکس، ایجاد 
راه آهن در این شهرستان امری اجتناب ناپذیر و 

ضروری است.
زیرساخت های  تکمیل  یادآور شد:  کلانتری 
اربعین اســتان ایــلام در دســتور کار دولت و 
مســؤولان اســتان قرار دارد و همه ساله دولت 
ردیف بودجه ویژه ای به زیرســاخت های اربعین 

در استان ایلام اختصاص می دهد.
وی بــا بیــان اینکــه امســال نیز 170 
برای  اربعین  ویــژه  اعتبــار  ریال  میلیــارد 

نظر  ایلام در  استان  توسعه زیرســاخت های 
پذیرایی،  امســال  تصریح کرد:  گرفته شــد 
زیرساخت ها  و  پارکینگ ها  شــرایط  اسکان، 

بود. مطلوب 
معاون اســتاندار ایلام اظهار کرد: با توجه به 
اینکه در ســال های آتی به تدریج ایام اربعین به 

فصول گرم نزدیک می شود باید زیرساخت های 
گرمایشی و سرمایشــی در محل اسکان زائران 

برای سال های آینده مدنظر قرار  گیرد.
کلانتــری با تأکید بر اینکه امســال به علت 
تمهیدات و مدیریت درست تردد زائران، امکان 
عبــور غیرقانونی و بدون مجوز از مرز مهران به 

صفر رسیده است، خاطرنشان کرد: روز گذشته 
44 هزار زائر از مرز مهران به کشــور بازگشتند 
و 41 هزار نفر نیز از همین خروجی به ســمت 

عراق حرکت کردند.
وی بــا بیان اینکه موج بازگشــت زائران در 
حال افزایش است، یادآور شد: تدابیر لازم برای 
بازگشت زائران با همکاری مسؤولان کشوری و 

لشکری اندیشیده شده است.
هرسال در ایام اربعین حسینی نزدیک به 2 
میلیون نفر برای شــرکت در راهپیمایی اربعین 
از مرز رســمی و بین المللی مهران راهی عراق 

می شوند.
انتظار می رود در اربعین امسال شمار ورودی 
و خروجی زائران سوگوار برای شرکت در آیین 
راهپیمایی اربعین از راه مرز مهران به حدود 2 

میلیون نفر برسد.
از ابتــدای مــاه صفــر تاکنــون بیش از 
نفــر   342 و  هــزار   123 و  یک میلیــون 
از طریــق مــرز بین المللــی مهــران برای 
تردد  اربعین حسینی  آیین های  در  شــرکت 

ند. داشته ا

انتظار چندماهه کارگران شهرداری سنندج برای دریافت حقوق
گزارشی  اســتان ها:  گروه  سپهرغرب، 
از مشــکلات کارگران شهرداری سنندج 
که نزدیک بــه 3 ماه حقوق آنان پرداخت  
نشده است و همچنان در بلاتکلیفی به سر 

می برند و وعده ها نیز تمدید می شود.
مســؤولان بی توجــه شــهرداری و اعضای 
شورای شهر ســنندج با نزدیک شدن به فصل 
ســرما و زمســتان خود را به خواب زمستانی 
زده اند و روزهــا، هفته ها و ماه ها را با بی خیالی 
طی می کنند و شــرایط این کارگران و قشــر 
مظلوم را نمی فهمنــد و نمی توانند درک کنند 
چراکــه حقوق خودشــان ســروقت پرداخت 
می شــود؛ دســت در جیب خالــی نکرده اند؛ 
نزد اعضای خانواده، اقوام و دوســتان شرمنده 
نشده اند و نیستند، طعم بی پولی نچشیده  و در 

سرما و گرما زباله جمع آوری نکرده اند.
تلخی این گزارش آنجاســت که وقتی پای 
درد دل کارگران شــهرداری سنندج می نشینی 
برخلاف پرداخت نشــدن حقوق چندین ماهه 
آن ها اما مهر خاموشــی به لب زده و ســکوت 
می کنند تا مبادا اعتراضشــان بــه اخراج آن ها 

ختم شود.
تعدادی از کارگران شهرداری سنندج عنوان 
 کردند: وقتی به شهرداری سنندج مراجعه کرده 
و خواســتار حق وحقــوق قانونی خود شــدیم، 
مســؤولان گفتند اگر از این شــرایط ناراحت 
هســتید بروید خانه نشین شــوید؛ پول نیست 

چه کار کنیم!
یکی از کارگران شــهرداری سنندج با بیان 

اینکــه پول خرید نان نــدارم و نیازهای روزانه 
خود را نســیه از مغازه سر کوچه محل زندگی 
خود تهیه می کنم، عنوان کرد: از خیابان گلشن 
سنندج پیاده می آیم و برمی گردم چراکه پولی 

برای پرداخت کرایه ماشین ندارم.
ســؤال اینجاست که آیا اعضای شورای شهر 
سنندج زمان انتخابات، وعده  و شعار حمایت از 
قشر ضعیف و کارگران را فراموش کرده اند؟ یا با 
خود می گویند رأی خود را آوردیم و برای دوره 

بعد خدا کریم است!
     کارگران شــهرداری ســنندج 
همچنان منتظر باشــند؛ قطعاً حقوق آنان 

در اولین فرصت پرداخت می شود!
آنچــه می خوانید حاصــل گفت وگو با یکی 
از اعضای شورای شــهر سنندج است که اعلام 
کرده »حقوق کارگران شهرداری سنندج قطعاً 
در اولین فرصت پرداخت می شــود«، اما زمان 

»ایــن اولین فرصــت« کی فرا می رســد خدا 
می دانــد و باید کارگــران همچنان بلاتکلیف و 

چشم انتظار حق وحقوق قانونی خود باشند.
فرزاد زارعی با تأکید بر اینکه شــورا به طور 
قانونی حق ســؤال و جواب از شــخص شهردار 
را دارد، اظهــار کــرد: واقعیت این اســت که 
شــورای شهر وظیفه نظارتی داشته و واقعاً حق 
دخالت در امور جاریه به صورت اجرایی نداشته 
و مســتقیماً نمی تواند در کار شهرداری دخالت 

کند.
وی بــا اشــاره به نحــوه پرداخــت حقوق، 
دستمزد و مزایا، گفت: بیشتر هزینه های جاری 
شــهرداری هماننــد پرداخت حقــوق از اداره 
مالیات گرفته می شــود و گویا با تغییر نرم افزار، 
پولی به دست شهرداری نرسیده و واقعیت این 
اســت که بیشتر آراء در کمیسیون ماده 100 و 
77 اجرایی نشــده و این امر خودبه خود سبب 

پایین آمدن درآمد شهرداری شده است.
عضو شورای شهر سنندج با بیان اینکه حجم 
بالای نیروی انسانی در شهرداری نیازمند حقوق 
بیشــتر است، تصریح کرد: شــهرداری چندین 
سازمان زیرمجموعه دارد که حساب وکتاب این 
ســازمان ها ماهانه جمع می شود و هر سازمان 
حق پرداخت حقــوق خود را دارد و این امر در 

پرداخت حقوق نابسامانی به وجود آورده است.
وی با بیــان اینکه قطعــاً در اولین فرصت 
حقوق کارکنان شــهرداری پرداخت می شــود، 
گفت: بنده نقدهــای وارده در فضای مجازی را 
مشــاهده کردم و می دانیم اگر رفتگری حقوق 

ماهانه نگیرد درآمد دیگری برای گذران امورات 
زندگی ندارد این موضوع سخت بوده و باید در 
این راســتا کمک و همکاری صورت گیرد تا هر 

چه زودتر این چالش برطرف شود.
زارعی افــزود: امیدواریــم در اولین فرصت 
طبق قولــی که سرپرســت شــهرداری برای 
پرداخت کامل حقوق ماه گذشــته داده حقوق 

واریز و پرداخت شود.
     اولویت بنــدی پرداخت حقوق در 

شهرداری سنندج رعایت نمی شود
وی اظهار کرد: باید شــهرداری در پرداخت 
حقوق، اولویت بنــدی را رعایت و ابتدا حقوق و 
مزایای قانونی را پرداخت کند و سپس نسبت به 
پرداخت اضافه کار اقدام کند که به نظر بنده این 
روال رعایت نمی شــود و در این راستا نیازمند 

هماهنگ سازی است.
عضو شــورای شــهر ســنندج گفــت: باید 
با شــهرداری مرکــزی هماهنگ  ســازمان ها 
حقــوق پرداخــت کنند نه اینکــه اگر حقوقی 
در کار نیســت ســازمانی که وضع مالی خوبی 
دارد حقوق کارکنان خــود را زودتر پرداخت و 
سازمانی که وضع مالی بدی دارد دیرتر پرداخت 
کند درواقع این دور از انصاف و عدالت بوده که 

در این راستا تذکرات لازم داده شده است.
وی گفــت: امیدواریم هرچــه زودتر حکم 
شــهردار ســنندج ابلاغ شــود چراکه شــاید 
سرپرست شــهرداری نتواند هماهنگی لازم را 
بین سازمان ها ایجاد کند و قانوناً قدرت اجرایی 

کمتری دارد.


